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WO-RA.0012.4.10.2022 

 

Protokół nr 51/22 

posiedzenia Komisji Samorządowo-Organizacyjnej, 

Spraw Społecznych i Porządku Publicznego 

z dnia 26 września 2022 roku. 

 

Ad 1) 

Posiedzenie Komisji Samorządowo-Organizacyjnej, Spraw Społecznych 

i Porządku Publicznego otworzyła Przewodnicząca Komisji Mirosława Bigaj. 

 

Ad 2) 

Obecni: 

 Przewodnicząca Mirosława Bigaj, 

 Członkowie  Alfred Siama, 

Antoni Kuś, 

Piotr Kogut, 

Mikołaj Rogala.  

Podczas stwierdzania quorum nieobecni byli radni: Sebastian Czwojda, Dominik 

Jankowiak. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli: 

 Wicestarosta Janusz Sikora, 

 Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. 

 

Ad 3) 

Ustalenie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Mirosława Bigaj przedstawiła porządek obrad. 

Uwag nie zgłoszono. 

Porządek obrad Nr 51/22 Komisji Samorządowo-Organizacyjnej, 

Spraw Społecznych i Porządku Publicznego: 

1. Otwarcie. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Ustalenie porządku obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu Nr 49/22 z dnia 25 sierpnia 2022 r. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie 

zmiany uchwały nr IX/76/19 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 

29 sierpnia 2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego 

wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatku 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe warunki 

obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe 

i godziny doraźnych zastępstw oraz niektóre inne składniki 

wynagrodzenia. 

6. Stan przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

z uwzględnieniem wyników rekrutacji klas I. Organizacja szkół i placówek 

w roku szkolnym 2022 /2023. 

7. Subwencja oświatowa i inne źródła finansowania szkół. 

8. Wolne głosy i wnioski. 

9. Zakończenie. 

 

Ad 4) 

Protokół Nr 49/22 z dnia 25 sierpnia 2022 r. został przyjęty w wyniku 

głosowania: 5 głosów „za”, podczas nieobecności 2 radnych. 

 

Ad 5) 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany uchwały nr 

IX/76/19 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie 

ustalenia regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 

przyznawania nauczycielom dodatku motywacyjnego, funkcyjnego i za 

warunki pracy, szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia 

za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz niektóre 

inne składniki wynagrodzenia przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty 

i Spraw Społecznych Marek Smektała. 

 

Na posiedzenie przybył radny Dominik Jankowiak. 

Radny Antoni Kuś zapytał, co to jest funkcja mentora. 
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Naczelnik Marek Smektała odpowiedział, że funkcja mentora jest tożsama 

z opiekunem stażu. W tej chwili nauczyciel początkujący w okresie 4 lat 

odbywa przygotowanie do zawodu, w tym czasie mentor pomaga mu napisać 

plan rozwoju zawodowego, nauczyciel początkujący chodzi na lekcje do 

mentora i obserwuje, mentor chodzi do nauczyciela na lekcje i omawiają te 

zajęcia, mentor wspomaga i przygotowuje projekt oceny, konsultuje 

z dyrekcją przebieg zatrudnienia. 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj zadała pytanie, co to jest to 5% przy 

funkcji mentora. 

Naczelnik Marek Smektała odpowiedział, że jest to 5% średniego 

miesięcznego wynagrodzenia nauczyciela mianowanego, które w tej chwili 

wynosi 5 380 zł, jest to wysokość dodatku miesięcznego z tytułu pełnienia 

funkcji mentora. 

Radny Antoni Kuś zapytał, kto wybiera mentora. 

Naczelnik Marek Smektała wyjaśnił, że mentora wskazuje dyrektor 

w porozumieniu z nauczycielem, który ma zostać mentorem, najczęściej 

z tożsamym lub podobnym przedmiotem nauczania nauczyciela 

początkującego. 

Radny Mikołaj Rogala zapytał o wynagrodzenie funkcyjne dla dyrektorów 

szkół i tzw. „widełki”, które są dopuszczalne w uchwale. Czy w powiecie 

gostyńskim wynagrodzenia te plasują się bliżej górnej czy dolnej granicy. 

Naczelnik Marek Smektała odpowiedział, że zgodnie z regulaminem 

wynagrodzenie dla dyrektorów ustala Starosta. Zazwyczaj jest to 

w granicach średnich „widełek” i od nich zmierzamy ku górze. 

Radny Alfred Siama zadał pytanie o nauczycieli kontraktowych, jak 

wygląda ich sytuacja po zmianach. 

Naczelnik Marek Smektała odpowiedział, że jest to temat dość 

skomplikowany i nawet komunikat na stronie Ministerstwa nie do końca go 

wyjaśnia. Pewne jest to, że nauczyciele, którzy rozpoczynają pracę z dniem 

1 września 2022 roku stają się nauczycielami początkującymi. Omówił 

sytuację nauczycieli, którzy rozpoczęli staż czy pracę wcześniej. 

Radny Mikołaj Rogala zapytał, czy są takie przypadki w szkołach 

w powiecie gostyńskim, że nauczyciele mają podwójne wychowawstwo. 
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Naczelnik Marek Smektała powiedział, że sprawdzi w programie Sigma 

i odpowie w późniejszym terminie. 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj omówiła temat problemów, jakie 

stwarza bycie wychowawcą klasy. 

 

Projekt uchwały Rady Powiatu Gostyńskiego w sprawie zmiany 

uchwały nr IX/76/19 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 29 sierpnia 

2019 r. w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość 

oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatku 

motywacyjnego, funkcyjnego i za warunki pracy, szczegółowe 

warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz niektóre inne 

składniki wynagrodzenia Komisja zaopiniowała pozytywnie 

w wyniku głosowania: 6 głosów „za”, 1 osoba nieobecna. 

 

Ad 6) 

Stan przygotowania placówek oświatowych do nowego roku szkolnego 

z uwzględnieniem wyników rekrutacji klas I oraz organizację szkół 

i placówek w roku szkolnym 2022 /2023 przedstawił Naczelnik Wydziału 

Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. 

 

Radny Dominik Jankowiak poruszył kwestię zbyt dużej liczby uczniów 

w klasach, co stwarza duże problemy w nauczaniu, indywidualnym 

podejściu, a także problemy logistyczne. Dodał, że w jego ocenie egzamin 

ośmioklasistów nie ukazuje w pełni wiedzy i umiejętności uczniów. 

Naczelnik Marek Smektała odpowiedział, że biorąc pod uwagę koszty 

i wysokość subwencji, duża liczba uczniów w klasach jest korzystna dla 

szkół. Jednak pod względem nauczania może to być bardzo uciążliwe. 

Wyjaśnił, że problem z dużą ilością uczniów w szkołach jest czasowy i będzie 

trwał jeszcze tylko 1 rok, ponieważ nie wynika ze wzrostu demograficznego 

liczby dzieci, ale jest sztucznie wywołany przez zmiany w systemie edukacji, 

które polegały na rozpoczęciu nauki w szkole podstawowej dzieci w wieku 

6 lat. 
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Wicestarosta Janusz Sikora wyjaśnił kwestię najbardziej optymalnej 

liczby uczniów w klasie w szkołach średnich powiatu gostyńskiego. 

Radny Alfred Siama odniósł się do roli egzaminów zewnętrznych, które są 

przeprowadzane na różnym etapie nauczania. 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj powiedziała, że w tym roku pierwszy 

raz wyniki egzaminów uczniów nie zostały przekazane nauczycielom tych 

uczniów. W związku z tym nauczyciel nie ma możliwości przeanalizowania 

i ewentualnej poprawy swoich błędów lub wyciągnięcia wniosków 

i stworzenia programu naprawczego. Nie ma też możliwości konsultacji 

z uczniem, pochwalenia go lub wskazania tematów do nadrobienia. Wyniki te 

powinny służyć do udoskonalenia procesu edukacji, a nie tylko do 

przeprowadzenia rekrutacji do szkół. 

 

Ad 7) 

Subwencję oświatową i inne źródła finansowania szkół przedstawił Naczelnik 

Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. 

 

Radny Antoni Kuś zapytał o inne źródła finansowania szkół, czy Liceum 

w Gostyniu również pozyskuje środki finansowe z innych źródeł. 

Naczelnik Marek Smektała odpowiedział, że Liceum Ogólnokształcące 

w Gostyniu też uczestniczyło w programie „Cyfrowy Powiat”, niestety zostało 

pominięte podczas przyznawania tych środków. Często priorytetem w takich 

programach są szkoły techniczne i zawodowe, jednak tam, gdzie jest 

możliwość, Liceum zawsze bierze udział w pozyskiwaniu środków 

zewnętrznych. 

Radny Alfred Siama poruszył temat wysokości subwencji w kontekście 

wysokości wydatków oświatowych, wskazał jedną placówkę, która wyróżnia 

się bilansowaniem budżetu. Zapytał, jak aktualnie wygląda kwestia 

wysokości subwencji w odniesieniu do szkół dla dorosłych. 

Naczelnik Marek Smektała odpowiedział, że kursy kwalifikacyjne dla 

dorosłych przynoszą dochód, ponieważ mają wysoką wagę, szkół 

policealnych nie prowadzimy, natomiast liceum dla dorosłych pozostało 
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jedno dlatego, że nie było wystarczającej liczby uczniów. Generalnie 

szkolnictwo dla dorosłych jest w tej chwili mało opłacalne. 

Radny Mikołaj Rogala zapytał o przyszły rok i przygotowanie szkół, czy 

powiat jest w stanie zabezpieczyć miejsce dla tak dużej ilości uczniów. 

Naczelnik Marek Smektała wyjaśnił, że już trwają prace nad ustaleniem 

ilości uczniów klas 8, ale nie ukrywa, że może być potrzeba wprowadzenia 

zmianowości w szkołach średnich po to, aby pomieścić tak dużą liczbę 

uczniów. Jest to efektem kumulacji dwóch roczników dzieci. 

 

Ad 8) 

Wolne głosy i wnioski. 

 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj poinformowała członków Komisji 

o zaplanowanej wizytacji w Samodzielnym Publicznym Zespole Opieki 

Zdrowotnej w Gostyniu na dzień 6 października 2022 r. o godzinie 13:00. 

Poruszyła temat problemów, jakie zaobserwowali radni podczas wizytacji 

Komisji Rewizyjnej na oddziale opieki paliatywnej. 

Wicestarosta Janusz Sikora odniósł się do kwestii potrzeb, jakie 

występują w szpitalu oraz zakładzie opiekuńczo-leczniczym. 

Radny Mikołaj Rogala zapytał, czy w momencie planowania i projektu 

budowy było już wiadomo, że docelowo będzie to oddział paliatywny. 

Powiedział, że będąc na tym nowym oddziale zauważył, że jest tam bardzo 

ciasno i nie jest on dostosowany do transportu pacjentów leżących. 

Kolejnym zauważalnym problemem są prysznice, które nie spełniają do 

końca swojej roli w przypadku pacjentów leżących. 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj zapytała o szczegóły dymisji ordynatora 

oddziału położniczo-ginekologicznego. 

Naczelnik Marek Smektała powiedział, że nie ma w tej chwili takiej 

informacji, przekaże ją radnym po uzyskaniu ze szpitala.  

Przewodnicząca Mirosława Bigaj poruszyła temat problemów, jakie 

występują na oddziale położniczo-ginekologicznym i zaproponowała, aby 

wizytacja odbyła się również na tym oddziale. 
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Ad 9) 

Przewodnicząca Mirosława Bigaj podziękowała zebranym za przybycie, po 

czym zamknęła 51. posiedzenie Komisji. 

 

 

Przewodnicząca Komisji 

Samorządowo-Organizacyjnej, 

Spraw Społecznych i Porządku Publicznego 

 

/-/ Mirosława Bigaj 

 

 

Protokołowała: Izabela Andrzejewska 


